
Protokół Nr XXII/12
Sesji Rady Miejskiej 
w Kamiennej Górze

z dnia 14 czerwca 2012 roku
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 16.40

Obecnych na Sesji – 21 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek
Obsługa radcowska –  Radca Prawny Janusz Święcicki

Ad.1. Otwarcie Sesji

Sesję  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Rady  Pan  Andrzej  Mankiewicz,  który  powitał 
radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta, wszystkich zaproszonych gości, pracowników Urzędu 
Miasta, lokalne media oraz mieszkańców Kamiennej Góry.

      
Przewodniczący RM stwierdził, iż w Sesji uczestniczy 21 radnych na 21 ustawowego składu Rady, 
co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje. 

Ad.2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Kamienna Góra za 2011 rok.

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kamiennej Góry.
6. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej pod nazwą Biuro 

Obsługi Placówek Oświatowych Gminy Miejskiej Kamienna Góra.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2012 rok.

8. Sprawy różne.
9. Zamknięcie Sesji.

BM zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie Nr 7 następującej pozycji: 
„Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  przyjęcia wieloletniej  prognozy finansowej  
Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra”,  która  stanowi  integralną  część  przy podejmowaniu  decyzji 
o zmianach w budżecie miasta Kamienna Góra.
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W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady zarządził  głosowanie,  w  wyniku  którego 
RM jednogłośnie,  tj.  przy  21  głosach  „za”  przyjęła  wniosek  Burmistrza  Kamiennej  Góry 
i wprowadziła jego omawianie przed punktem pn. „Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie  
miasta Kamienna Góra na 2012 rok”. Wobec powyższego punkty następujące po wprowadzonej 
propozycji zmieniły swoją numerację o jeden w górę.

Radna Zofia Kolat zgłosiła wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad punktu pn. „Podjęcie  
uchwały  w  sprawie  utworzenia  gminnej  jednostki  organizacyjnej  pod  nazwą  Biuro  Obsługi  
Placówek Oświatowych Gminy Miejskiej Kamienna Góra” ze względu na to, iż Stałe Komisje Rady 
Miejskiej  otrzymały  przedmiotowy  projekt  uchwały  zbyt  późno,  aby  móc  szczegółowo 
przeanalizować jego treść. Ponadto na początku nie posiadał on uzasadnienia, które radni otrzymali 
dopiero  na  kilka  dni  przed  Sesją.  Niestety  jego  treść  nie  była  w  pełni  satysfakcjonująca  dla 
poszczególnych  radnych.  Według  radnej  wskazanym  by  było  bardziej  szczegółowe 
przeanalizowanie wszystkich danych liczbowych ze względu na fakt,  iż uchwała ta miałaby wejść 
w życie z dniem 1 stycznia 2013 r. Radni mogliby się zapoznać z programami naprawczymi jakie 
zaproponowały poszczególne szkoły oraz spotkać się z dyrektorami i księgowymi poszczególnych 
szkół. Propozycja radnej o ściągnięcie z porządku obrad dzisiejszej Sesji tego punkt nie ma na celu 
całkowite  nie  wyrażanie  zgody  na  podjęcie  tej  uchwały,  ale  jest  to  prośba  o  więcej  czasu 
na spokojne przeanalizowanie wszystkich danych.

Radna  Celina  Róg nawiązała  do  wypowiedzi  radnej  Z.  Kolat  i  stwierdziła,  że  spotkanie 
z księgowymi z poszczególnych szkół nie jest konieczne, o ile Burmistrz Kamiennej Góry posiada 
już na dzisiejszą sesję konkretne dane określające np. oszczędności z tytułu podjęcia tej uchwały. 
Zdaniem radnej takie dane powinny pomóc wielu radnym rozwiać powstałe wątpliwości i wówczas 
nie będzie potrzeby wycofywania z porządku obrad tegoż punktu. 

BM  poinformował  zgromadzonych,  że  podczas  referowania  przedmiotowego  projektu  uchwały 
przedstawi wszystkie przygotowane dane szacunkowe i kadrowe. Poza tym na obecną sesję został 
przygotowany  ten  projekt,  aby  nie  tracić  czasu  na  działania  organizacyjne.  Dodał  przy  tym, 
że obecnie omawiane będzie wyłącznie utworzenie nowej jednostki na potrzeby obsługi szkół pod 
względem finansowo-księgowym. Natomiast dyskusja na temat łączenia czy likwidacji jakiś szkół 
wymagałaby zapewne szerszych konsultacji. Zdaniem Burmistrza podjęcie działań od 1. lipca jest 
dobrym momentem, jednak to Rada Miejska w głosowaniu wypracuje w tym temacie odpowiednią 
decyzję.

W związku ze zgłoszonym wnioskiem formalnym  Przewodniczący Rady zarządził głosowanie, 
w wyniku  którego  RM przy 9  głosach  „za”,  9  „przeciw”  i  3  „wstrzymujących  się”  odrzuciła 
wniosek radnej Z. Kolat o wycofanie punktu Nr 6 z porządku obrad.

Radna  Małgorzata  Krzyszkowska zgłosiła  wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad 
zwyczajowego punktu „Wnioski i zapytania” ze względu na to, iż na bieżącej Sesji Rady nie będzie 
omawiane wyłącznie udzielenie absolutorium Burmistrzowi Kamiennej Góry.

W związku ze zgłoszonym wnioskiem  Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie,  w wyniku 
którego  RM przy 8 głosach „za”, 10 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się” wprowadziła wniosek 
radnej  M.  Krzyszkowskiej  do  porządku  obrad  w  punkcie  Nr  4.  Natomiast  wszystkie  punkty 
następujące po „Wnioskach i zapytaniach” zmieniły swoją numerację o jeden w górę.

Nikt więcej nie zgłosił wniosków do przedstawionego porządku obrad.
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Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

Przewodniczący RM poinformował, iż protokół Nr XXI/12 z Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej 
Górze z dnia 30 maja 2012 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Dodał, że nie 
zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby 
takie zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad.4. Wnioski i zapytania

Radna Bogusława Krawiec:
1. Ponowny wniosek  o zainstalowanie  dwóch pionowych  lamp świetlnych  przy ul.  Polnej, 

za torami /w pobliżu budynków nr 16-26/. Po okresie letnim szybciej zapada zmrok, przez 
co wymieniony rejon staje się niebezpieczny dla przechodniów, a w szczególności dla dzieci 
udających się do szkół. 

2. Prośba  o  interwencję  w  sprawie  zdjętej  lampy  świetlnej  ze  słupa  w  pobliżu  budynku 
mieszkalnego przy ul. Zamkowej. Dotychczas działająca lampa została ściągnięta, a kable 
odcięte,  przez  co  ludzie  przechodzący  koło  ruin  zamku  skręcają  wieczorami  w  bardzo 
ciemną i nieprzyjemną uliczkę boczną.  

Radna Małgorzata Krzyszkowska:
1. Pytanie, czy podczas okresu wakacyjnego wszystkie kamiennogórskie boiska „Orlik 2012” 

będą otwarte dla dzieci i młodzieży oraz czy kompleks boisk przy Szkole Podstawowej Nr 1 
również będzie w tym okresie czynny?

2. Pytanie, czy jeśli środki finansowe na to pozwolą to w okresie wakacji będzie czynne dla 
dzieci któreś przedszkole publiczne w mieście?

3. Pytanie, czy wszystkie szkoły podstawowe i gimnazja na zakończenie półrocza zmieszczą 
się w swoich budżetach ustalonych przez Radę Miejską pod koniec 2011 r., a jeśli nie to, 
czy docierają może sygnały ze strony poszczególnych dyrektorów placówek oświatowych 
o braku pieniędzy? 

Radny Wiesław Sobiechowski:
1. Prośba o ustalenie, czy obiecane w roku ubiegłym wykonanie skarpy przy ul. Ptasiej będzie 

realizowane, ponieważ radny uzyskał ostatnio w Spółce Mieszkaniowej odpowiedź, iż nic 
takiego nie będzie w tym roku wykonywane, ze względu na brak środków finansowych. 
Zdaniem radnego, obecnie jest najlepsza pora na takie prace ziemne, gdyż za niedługo wróci 
do nas gorsza, bardziej deszczowa pogoda i roboty  te będą utrudnione. 

Ad.5.    Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego   
oraz sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Kamienna Góra za 2011 rok

Skarbnik  Miasta  Pani  Iwona  Pazgan   odczytała  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  Miasta 
Kamienna Góra za 2011 rok – zał. Nr 2 do protokołu.

Skarbnik Miasta Pani Iwona Pazgan przedstawiła również sprawozdanie finansowe jst za 2011 
rok – zał. Nr 3 do protokołu – składające się z:

1) bilansu z wykonania budżetu jst;
2) łącznego  bilansu  obejmującego  dane  wynikające  z  bilansów  samorządowych  jednostek 
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budżetowych;
3) łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające z rachunków zysków

i strat samorządowych jednostek budżetowych;
4) łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień zmian 

w funduszu samorządowych jednostek budżetowych.

Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej  Pan Henryk Różański odczytał  Uchwałę  Nr I/97/2012 
Składu RIO we Wrocławiu z dnia 19 kwietnia 2012 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez 
Burmistrza  Miasta  Kamienna Góra  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  miasta  Kamienna Góra 
za 2011 r. – zał. Nr 4 do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  RM  radny  Józef  Groma odczytał  Uchwałę  Komisji 
Rewizyjnej  z  dnia  23 maja 2012 r.  w sprawie wniosku o dzielenie  absolutorium Burmistrzowi 
Kamiennej Góry za 2011 rok – zał. Nr 5 do protokołu.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM radny Józef Groma odczytał Uchwałę Nr I/149/2012 
Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 28 maja 2012 roku w sprawie opinii o wniosku 
Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Kamiennej  Górze  w  sprawie  udzielenia  absolutorium 
Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra za 2011 rok – zał. Nr 6 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Andrzej  Mankiewicz  otworzył  dyskusję  w  sprawie 
przedłożonych RM sprawozdań i wniosku o udzielenie absolutorium BM:

Radna Bogusława Krawiec stwierdziła, że wszystkie dane w sprawozdaniach oraz przedstawione 
słupki z wykonania się zgadzają, ale realizacja budżetu składa się również ze zdarzeń jakie jemu 
towarzyszą w ciągu roku. Podczas tworzenia i uchwalania ubiegłorocznego budżetu radna zadawała 
pytania  dotyczące  zwiększonych  środków  na  utrzymanie  Urzędu  Miasta  i  wówczas  uzyskała 
odpowiedź, że jest to związane z odprawami, nagrodami jubileuszowymi itp.,  ale na pewno nie 
z podwyżkami pracowników. Natomiast po uchwaleniu budżetu okazało się, że pracownicy jednak 
podwyżkę płac otrzymali. Zdaniem radnej należało otwarcie powiedzieć o potrzebie podwyżek dla 
pracowników, a następnie bronić i argumentować przez Radą taką decyzję. Omawiając wykonanie 
budżetu radna zauważyła, że nic się nie zmieniło w systemie oświaty, dalej jest niegospodarność. 
Na przestrzeni kilku lat ubyło ze szkół ok. 600 dzieci, przez co na koniec 2011 roku trzeba było 
dołożyć na funkcjonowanie szkół jeszcze 0,5 mln. zł. do tego co zostało założone w budżecie. Jak 
do tej pory nie widać w tym temacie woli działania ze strony Burmistrz Miasta czy Rady Miejskiej, 
przez co zdaniem radnej w następnych latach będziemy ponosić z tego zaniedbania bardzo wysokie 
koszty.  Wyraziła  również  zaniepokojenie  wykazanymi  w sprawozdaniu  5  mln.  zł.  zobowiązań, 
w skład których weszło m.in. zadłużenie wobec Wspólnot mieszkaniowych. Urząd powinien płacić 
regularnie na rzecz wspólnot, aby w naszym mieście nie doszło do podobnej sytuacja, jaka miała 
miejsce w Jeleniej Górze. Zwróciła się również z prośbą o wyjaśnienie konieczności przekazywania 
środków finansowych na współorganizację Jarmarku Świątecznego na kamiennogórskim Rynku, 
wspólnie z Zespołem Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących, potrzebę sfinansowania przejazdu 
wyścigu kolarskiego w okresie letnim oraz przekazania środków na wyjazd emerytów do miasta 
partnerskiego, zagranicę. Radna zauważyła, że uczestnicy wyjazdu do miasta partnerskiego powinni 
partycypować w kosztach wyjazdu, aby nie być posądzonym o wydawanie publicznych pieniędzy 
zbyt lekką ręką.

Radna  Małgorzata  Krzyszkowska podkreśliła,  że  na  koniec  każdego  roku  stajemy  przed 
problemem  rozpoczynania  kolejnego  budżetu  z  długiem,  gdzie  zobowiązania  wymagalne 
i  niewymagalne  stale  rosną.  Podczas  dyskusji  w  ubiegłym  roku  mówiono  o  konieczności 
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oszczędzania, o przeprowadzeniu reformy systemu oświaty czy też o potrzebie reform w Spółce 
Mieszkaniowej. Obecnie mamy już czerwiec i nic w tych tematach się nie dzieje. Zdaniem radnej, 
oprócz ubywania dzieci w placówkach oświatowych również zmniejsza się liczba mieszkańców, 
którzy regularnie pracują, przez co stale zmniejszane są wpływy z tytułu uiszczanych podatków. 
Radna wyjaśniła,  że  podczas udzielania Burmistrzowi Kamiennej  Góry absolutorium należy się 
skupiać  i  oceniać  trzy  aspekty:  gospodarność,  celowość  i  oszczędność,  które  powinny  być 
widoczne.  Przytoczone  wcześniej  przez  radną  B.  Krawiec  imprezy promocyjne  jak:  ustawienie 
mety wyścigu  kolarskiego Bałtyk-Karkonosze  Tour  za  kwotę  16  tys.  zł.,  czy współorganizacja 
z  ZSZiO  Jarmarku  Świątecznego  za  12  tys.  zł.  nie  powinny  być  organizowane  jeśli  Gminy 
Miejskiej na to nie stać. Zdaniem radnej M. Krzyszkowskiej były to kwoty zbyt duże jak na nasze 
możliwości  finansowe.  Poza  tym  zauważyła,  że  łączna  kwota  roczna  na  wyjazdy  zagraniczne 
w  wysokości  27  tys.  zł.  nie  jest  zbyt  wysoka,  ale  organizując  wyjazd  emerytów  do  miasta 
partnerskiego, Gmina Miejska powinna ich zobligować do pokrycia choć części wydatków z tym 
związanych.  Poza  tym  organizując  wspólnie  Jarmark  Świąteczny  dla  mieszkańców  miasta 
z  jednostką  podległą  Powiatowi  Kamiennogórskiemu  powinno  się  przekazać  na  takie 
przedsięwzięcie  o  wiele  mniejsze środki  finansowe,  wynoszące  gdzieś  w granicach 2-3 tys.  zł. 
Również organizacja  spotkania  noworocznego za kwotę 9 tys.  zł.  powinna być  zdaniem radnej 
niższa, a sama impreza skromniejsza. Przez takie wydawanie pieniędzy trudno radnej stwierdzić, 
że  nasza  gmina  jest  gospodarna.  Oprócz  tego  dodała,  że  przy konstruowaniu  przyszłorocznego 
budżetu  miasta  każdy radny powinien  się  zastanowić  nad  koniecznością  przekazywania  takich 
środków na organizację Dni Kamiennej Góry. Zainteresowanie Kamiennogórzan jest duże jedynie 
podczas wieczornych występów gwiazd, zaś np. podczas festiwalu coverów według radnej obecna 
jest znikoma liczba ludzi. 

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Różański nawiązał do wcześniejszych wypowiedzi radnych 
i  zapytał,  czy  zdarzył  się  choć  jeden  przypadek,  gdzie  wspólnota  mieszkaniowa  po  podjęciu 
uchwały  o  przystąpieniu  do  remontu  nie  otrzymała  stosownego  dofinansowania?  Według 
posiadanych przez radnego informacji, taka sytuacja nie miała w ogóle miejsca. Poza tym jeśli ktoś 
z radnych jest przeciwko organizacji  w naszym mieście takiej  imprezy promocyjnej jak wyścig 
kolarski Bałtyk-Karkonosze Tour, to może należałoby rozważyć ustawienie na obrzeżach miasta 
szlabanów, które uniemożliwiałyby przeprowadzanie takich imprez. Radny stwierdził także, że nie 
powinno się krytykować Gminy Miejskiej za przeznaczenie środków na współorganizację z ZSZiO 
Jarmarku  Świątecznego,  gdyż  w  imprezie  tej  brali  licznie  udział  zarówno  młodzi 
Kamiennogórzanie jak i osoby dorosłe.  

Radna Zofia Kolat  wyraziła pogląd, że Gmina Miejska zbyt lekką ręką wydaje środki z budżetu 
miasta, a przeznaczane kwoty na organizację powyższych imprez są bulwersujące. Miasto powinno 
być promowane na zewnątrz w taki sposób, aby przynosiło to korzyści Gminie Miejskiej w jakiejś 
innej formie. Zdaniem radnej ubiegłoroczna kwota 228 tys. zł. na organizację Dni Kamiennej Góry 
jest zbyt wysoka jak na nasze miasto, ponieważ w obecnej sytuacji finansowej nas na to nie stać. 
Poza  tym  przytoczyła  sprawę  przekazywania  odpowiedniej  ilości  środków  finansowych  na 
funkcjonowanie szkół i zauważyła, że mimo zapewnień władz miasta placówki oświatowe weszły 
w rok 2012 ze zobowiązaniami. Przypomniała również zgromadzonym, że przez błąd pracownika 
Urzędu Miasta nie udało się uzyskać kwoty 0,5 mln. zł. na dofinansowanie szkół, ze względu na nie 
złożenie w stosownym czasie wniosków o przyznanie dotacji. Błąd ten wywołał niezadowolenie 
radnej oraz zmusił szkoły do oferowania uboższego programu oświatowego.

Radny  Andrzej  Jasiński  stwierdził,  że  środki  przeznaczane  rokrocznie  z  budżetu  miasta 
na organizację Dni Kamiennej Góry nie są aż tak wielkie. Część mieszkańców oczekuje zawsze 
na taką formę rozrywki, a nie skupia się wyłącznie na remontach dachów czy elewacji. Zdaniem 

5



radnego  nie  można  w  wydatkach  ograniczać  się  do  jednego  celu  ale  należy  rozłożyć  je 
i  zrównoważyć.  Poza tym obchodami Dni  Miasta interesuje się  zarówno młodzież,  jak i  osoby 
w starszym wieku o czym można się przekonać uczestnicząc we wszystkich imprezach  na początku 
czerwca  każdego  roku.  Radny uściślił,  że  w roku ubiegłym do miasta  partnerskiego  Bitterfeld 
w Niemczech udała się część studentów Uniwersytetu III wieku oraz grupa działkowców. Wyjazd 
ten był podyktowany pewnymi zobowiązaniami w tym zakresie z miastem partnerskim, ponieważ 
w  roku  2010  grupa  osób  z  Bitterfeld  odwiedziła  Kamienną  Górę.  Poza  tym  Gmina  Miejska 
umożliwiła  tylko  wymianę  mieszkańców i  odwiedziny miasta  partnerskiego,  a  sami  uczestnicy 
mieli  swój  wkład finansowy w wyjazd,  na  tyle  na ile  było to  możliwe.  W roku bieżącym zaś 
mieszkańcy Bitterfeld mają zamiar przyjechać ponownie do nas, przez co realizowany jest postulat 
zbliżania mieszkańców obu miast ku sobie. 

Radny Józef Gorczyca zauważył, że ani Regionalna Izba Obrachunkowa ani Komisja Rewizyjna 
nie  wniosły  zastrzeżeń  do  wykonania  budżetu  miasta  za  2011  rok.  Poza  tym  w  RIO  pracują 
fachowcy,  którzy  cały  czas  sprawdzają  wszystko  pod  względem  merytorycznym,  fachowym 
i finansowym. Sami radni mimo dostępu do wielu dokumentów nie są czasem w stanie uchwycić 
w ciągu roku budżetowego wszystkich wydatków i  ich ocenić.  Zdaniem radnego słowa krytyki 
są coraz mniejsze pod adresem władz wykonawczych, ponieważ z roku na rok zmniejszają się 
umorzenia w podatkach na rzecz podmiotów gospodarczych. Oprócz tego na realizację budżetu 
mocno oddziaływał i  był  widoczny ogólnoświatowy kryzys,  a Burmistrz wydawał  tyle  ile  miał 
wpływów do budżetu. 

Radna Mariola Jaciuk podkreśliła, że na obecnej sesji absolutoryjnej radni oceniają gospodarność, 
oszczędność i celowość. Nawiązała do wypowiedzi radnego A. Jasińskiego i zauważyła, że ocena 
obchodów Dni Kamiennej Góry nie jest czepialstwem ze strony niektórych radnych, bo krytyka 
dotyczy jej zdaniem głównie święta piwa i tańca. Radnej na pewno nie cieszy widok młodzieży, 
często bardzo pijanej, podczas obchodów Dni Miasta. Każdy zaś może stwierdzić, że tylko dwa 
zespoły wieczorne przyciągnęły publiczność, a sam Festiwal Coverów nie miał żadnej publiki, choć 
też  kosztowała  jego  organizacja.  Niegospodarnym jest  również  organizowanie  w  mieście  mety 
etapu wyścigu kolarskiego za kwotę 16 tys. zł. Odwrotnym przykładem może być organizacja przez 
Starostwo  Powiatowe  Święta  Mleka,  które  będąc  imprezą  całodniową  kosztowało  20  tys.  zł., 
z  czego  2/3  wydatków  pokryli  pozyskani  sponsorzy.  Radna  zaznaczyła,  że  kwota  12  tys.  zł., 
za którą zorganizowano wspólnie z ZSZiO Jarmark Świąteczny na Rynku nie przechodziła przez jej 
ręce. Sama jedynie zbierała wśród radnych dobrowolne kwoty pieniężne na nagrody na młodzieży. 

Przewodniczący  Rady  wyjaśnił,  że  Dni  Kamiennej  Góry  nie  można  oceniać  pod  kątem,  czy 
podczas Festiwalu Coverów było dużo osób wśród publiczności czy też nie, bo na taką sytuację 
miały wpływ różne czynniki. Kamienna Góra to jedyne miasto na Dolnym Śląsku, gdzie telewizja 
kablowa puszcza na żywo przekaz z całych obchodów dni miasta. Dlatego też spora liczba ludzi 
ogląda np. Festiwal Coverów w domu przed telewizorami. Gwiazdy wieczoru zawsze przyciągają 
tłumy ludzi, ale Dni Miasta to nie tylko występy muzyczne. Na obchody święta miasta składają się 
też  turnieje  brydżystów, szachistów czy zawody pływackie,  w których uczestniczy spora liczba 
mieszkańców miasta. 

Radny A. Jasiński odpowiedział radnej M. Jaciuk, że każdy widział podczas Dni Kamiennej Góry 
te  rzeczy,  które  chciał  ujrzeć.  Radny  nie  widział  tam  tylko  święta  piwa  i  wyłącznie  pijanej 
młodzieży, choć na każdej z imprez masowych takie incydenty mają miejsce. Według radnego nie 
należy generalizować wszystkiego i podkreślił, że nad Zalewem było sporo dobrze bawiącej się 
młodzieży, która oczekuje od władz miasta takich atrakcji.
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Radny  Jacek  Bruździak  zauważył,  że  Rada  Miejska  zamiast  skupić  się  nad  absolutorium, 
skoncentrowała się nad oceną Dni Kamiennej Góry.  Chcąc jednak rzetelnie oceniać Dni Miasta 
należy według radnego najpierw uczestniczyć w imprezach, które odbywają się już tydzień przed 
koncertami wieczornymi gwiazd i dopiero potem zabierać głos. Przed weekendowym Festiwalem 
Coverów, czy gwiazdami wieczoru występują w ciągu tygodnia rodzimi artyści od przedszkolaków 
do dorosłej młodzieży. Pokazywane są różne bardzo ciekawe występy, jak np. piosenka biesiadna 
czy pokazy akrobatyczne, co stanowi duży sukces bo imprezy te stale się rozrastają. Dnia Miasta 
mają różne oblicza bo organizowane są też nawet zawody pływackie i nie można ich generalizować 
do dwóch zespołów. Występy coverów miały mniej liczną widownię, ze względu na pogodę, ale 
sam poziom rywalizacji był bardzo wysoki. Widownia, która oglądała na żywo popisy artystów 
była zadowolona, że taki festiwal nadal jest obecny podczas Dni Kamiennej Góry.

Radna M. Jaciuk zapytała, czy obchody Dni Kamiennej Góry i imprezy organizowane przez cały 
tydzień przez Centrum Kultury są dotowane ze środków z budżetu miasta dodatkowo z łącznej puli 
ok. 200 tys.  zł.,  czy może Centrum Kultury przeznacza na ten cel tylko środki jakie otrzymuje 
z budżetu na promocję miasta?

Burmistrz  Miasta  wyjaśnił,  że  Centrum  Kultury  otrzymuje  część  środków  z  puli  pieniędzy 
przeznaczonych na organizację Dni Kamiennej Góry.

Radna Marianna Komorowska stwierdziła, że każdego radnego powinny interesować przy ocenie 
realizacji  budżetu dane dotyczące zobowiązań Gminy Miejskiej  w stosunku do szkół,  wspólnot 
mieszkaniowych  czy  wykonawców  inwestycji  i  robót.  Radna  zapytała,  po  jakim  czasie 
zobowiązania niewymagalne stają się wymagalnymi i czego dotyczyły zobowiązania w dziale 600 
„Transport  i  łączność,  rozdz.  60016 „Drogi publiczne gminne” o łacznej  wartości 502 781 zł.? 
Nawiązała również do wypowiedzi radnego H. Różańskiego i wyraziła pogląd, że Gmina Miejska 
nie  może  regularnie  płacić  środków  na  rzecz  wspólnot  mieszkaniowych,  skoro  w  dziale  700 
„gospodarka mieszkaniowa” są wykazane zobowiązania na kwotę 1 433 000 zł. Zapytała również, 
ile z tej kwoty Gmina Miejska jest winna wspólnotom, a ile Spółce Mieszkaniowej za zarządzanie 
bądź inne należności?

Skarbnik Miasta  wyjaśniła,  że  na bieżącej  sesji  nie  jest  w stanie  przedstawić co do złotówki 
danych dotyczących zaległości  w dziale  600,  ze  względu na brak szczegółowych dokumentów. 
Poinformowała  przy  tym,  że  w  dziale  tym  klasyfikuje  się  wydatki  i  zobowiązania  dotyczące 
bieżącego  utrzymania  dróg,  więc  na  kwotę  którą  podała  radna  składają  się  zapewne  rachunki 
za  nieinwestycyjne  utrzymanie  dróg,  czyli  odśnieżanie,  sprzątanie,  zamiatanie  bądź  łatanie 
nawierzchni  dróg.  Poza  tym  uściśliła,  że  zobowiązania  niewymagalne  stają  się  wymagalnymi 
w zależności od tego, jak jest skonstruowana umowa i następnie wystawiona faktura. Jeśli umowa 
określa  taki  termin  na  7,  14  czy  30  dni,  to  po  przekroczeniu  tegoż  okresu  zobowiązania 
niewymagalne stają się wymagalnymi. 

Radna M. Komorowska zauważyła, że zgodnie w powyższą odpowiedzią, duża liczba zobowiązań 
niewymagalnych staje się wymagalna już pod koniec stycznia danego roku.

Radna M. Krzyszkowska  stwierdziła, że jej wypowiedź musiała zostać niezrozumiana bądź źle 
odczytana  przez  część  radnych.  Wyraziła  zdanie,  iż  nie  chodziło  jej  o  całkowite  zanegowanie 
obchodów Dni Kamiennej Góry,  ale jedynie o ograniczenie wydatków na tą imprezę, ponieważ 
Gminy Miejskiej  w obecnym czasie  nie stać na wydawania tak znacznych środków. Nawiązała 
do  wypowiedzi  radnej  M.  Jaciuk  i  podkreśliła,  że  Gmina  Miejska  powinna  wziąć  przykład 
ze  Starostwa  Powiatowego  przy  organizacji  Święta  Mleka  i  pozyskać  sponsorów  w  celu 
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współfinansowania obchodów Dni Miasta.  Przypomniała  również zgromadzonym,  że jak do tej 
pory  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  nie  wydała  nigdy  negatywnej  opinii  do  sprawozdania 
z wykonania budżetu, gdyż zawsze w dokumencie wszystkie słupki się zgadzają. Grupa radnych 
zwracająca  uwagę  podczas  dzisiejszej  sesji  również  uważa,  że  można  promować  miasto 
i  organizować  różne  ciekawe  imprezy,  ale  mniejszym  kosztem.  Zdaniem  radnej,  przy 
współorganizowaniu  imprez  z  jednostkami  Starostwa  Powiatowego  partycypacja  w  kosztach 
powinna być inaczej dzielona. Podkreśliła również, że mimo pozytywnej tendencji i najmniejszej 
od 12 lat sumy umorzeń w podatku od nieruchomości, miał miejsce fakt ponownego umorzenia 
podatku kilku tym samym podmiotom co w roku 2010. Według radnej podatki są po to, aby je 
płacić,  a zwolnieniom powinny podlegać tylko te podmioty,  które dotknął np. pożar lokalu czy 
katastrofa budowlana.  Na zakończenie dodała,  że bardzo dobrym działaniem Burmistrza Miasta 
było znaczne obniżenie  w roku ubiegłym liczby podmiotów,  które otrzymały ulgi  i  zwolnienia 
z płacenia podatku. 

Radna M. Jaciuk  zaznaczyła, że przedmiotowa dyskusja wywiązała się na Sesji absolutoryjnej, 
ponieważ  nie  są  organizowane  inne  spotkania,  na  których  można  by  w  pełnym  gronie 
podyskutować i wyjaśniać niedomówienia. 

Przewodniczący  RM odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia 
sprawozdania  finansowego  oraz  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Kamienna  Góra 
za 2011 rok.

Nikt z radnych nie wniósł więcej zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXII/126/12 w sprawie   rozpatrzenia 
i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  oraz  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta 
Kamienna Góra za 2011 rok – zał. Nr 7 do protokołu.

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kamiennej Góry

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RM.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały  oraz  nie 
kontynuował dyskusji  przeprowadzonej  w poprzednim pkt.  porządku obrad,  w związku z czym 
Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze przy 
17  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  4  „wstrzymujących  się”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXII/127/12 
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kamiennej Góry – zał. Nr 8 do protokołu.

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy.

Po przerwie BM podziękował za udzielenie mu przez większość radnych absolutorium. Podkreślił, 
iż realizacja budżetu za 2011 r.  była bardzo trudna,  ze względu przekazywanie już od kilku lat 
znacznych środków na inwestycje, a także przez konieczność spłacania od 2011 r. zaciągniętych 
kredytów na wykonywanie zadań współfinansowanych ze środków unijnych (w 2011 r. - 2,5 mln. 
zł.  do spłaty,  w roku bieżącym – 6 mln.  zł.  musimy spłacić).  Trzecim aspektem utrudniającym 
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realizację budżetu był fakt, iż dochody miasta nie wzrastały w takim tempie jak np. stale rosnące 
potrzeby  jednostek.  Zgodził  się  z  faktem,  że  trochę  zabrakło  wspólnych  dyskusji  ze  Stałymi 
Komisjami  o realizacji  budżetu,  lecz z  wyjątkiem Komisji  Rewizyjnej  nikt  inny nie  przejawiał 
inicjatywy do rozmowy. Na zakończenie dodał, że dyskusja na temat realizacji budżetu za 2011 r. 
była konstruktywna, co przyjmuje i dziękuję za udzielenie absolutorium.

Ad.7. Podjęcie uchwały    w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej pod nazwą   
Biuro Obsługi Placówek Oświatowych Gminy Miejskiej Kamienna Góra

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Kamiennej Góry Pan Krzysztof Świątek.

BM poinformował zgromadzonych, że do pierwotnie przedstawionego projektu uchwały zostały 
wprowadzone  zmiany dotyczące  siedziby  budynku,  która  jest  nadal  rozważana  i  brane  są  pod 
uwagę różne propozycje. Umieszczony wcześniej budynek Zespołu Szkół przy ul. Lubawskiej był 
tylko  jedną  z  koncepcji,  ale  obecnie  trzeba  będzie  rozważyć,  gdzie  Biuro  Obsługi  Placówek 
Oświatowych  (BOPO)  będzie  najlepiej  funkcjonować  pod  względem  ekonomicznym 
i organizacyjnym. Nie zgodził się z wypowiedzią części radnych, iż w sprawie oświaty nic się nie 
robi. Prowadzone są przecież działania w tym temacie na trzech płaszczyznach: 

1. szkoły  na  własną  rękę  poszukują  oszczędności  i  racjonalizują  działania  (działania 
te pozwolą  zaoszczędzić minimum 300 tys. zł.).

2. szkoły szukają  rozwiązań wspólnie  z  Urzędem Miasta  (zmiana  arkuszy organizacyjnych 
i obecna na Sesji propozycja utworzenia BOPO – oszczędności rzędu 200 tys. zł.).

3. szkoły  wspólnie  z  Urzędem  Miasta  i  związkami  zawodowymi  pracują  nad  docelową 
koncepcją funkcjonowania oświaty w Kamiennej Górze. 

Działania  w  dwóch  pierwszych  płaszczyznach  przyniosą  od  nowego  roku  szkolnego 
i kalendarzowego oszczędności rzędu 0,5 mln. zł., co jest znaczną sumą pieniędzy. 
BM  zaproponował  zgromadzonym,  że  jeśli  mają  pomysły  na  racjonalną  zmianę  sieci  oświaty 
w  mieście  to  zaprasza  do  składania  pisemnych  wniosków  i  wspólnych  dyskusji  na  trzeciej 
płaszczyźnie.  Dodał,  że  w  działaniach  reorganizacyjnych  podpatrywane  są  wzory  zastosowane 
w innych samorządach. Wyraził nadzieję, że powołany zespół do obsługi szkół spełni swe zadania 
w trzech sprawach: będzie to obsługa finansowa, obsługa kadrowo-prawna oraz organ poszukujący 
wspólnie z Urzędem Miasta funduszy z zewnątrz na oświatę. Poza tym w BOPO będą pracowali 
pracownicy  zajmujący  się  tymi  sprawami  w  placówkach  oświatowych  oraz  w  Wydziale  EKS 
Urzędu  Miasta,  który  uległ  rozwiązaniu.  Większość  z  wymienionych  osób  znajdzie  tam 
zatrudnienie, a dla pozostałych będą proponowane inne możliwości. Dwie osoby zajmujące się jak 
do tej pory w szkołach obsługą kadrowo-księgową posiadają już uprawnienia emerytalne i chcemy, 
aby te  osoby odeszły  na  emeryturę.  Ponadto  dodał,  że  w  drodze  konkursu  powołany zostanie 
Kierownik  tej  placówki,  który  będzie  kompetentną  osobą  współpracującą  z  dyrektorami  szkół 
w  celu  dobrej  realizacji  budżetów  placówek.  Dla  wyjaśnienia  niedomówień  poinformował 
wszystkich, iż wynagrodzenie przyszłego Kierownika BOPO będzie się kształtowało na poziomie 
obecnej pensji Kierownika Wydziału EKS. Przy reorganizacji największy problem będą stanowić 
dwaj  pracownicy  z  Wydziału  EKS,  którzy  nie  znajdą  w  BOPO  zatrudnienia  i  trzeba  będzie 
rozważyć propozycje w jaki sposób ich zagospodarować, czy może podziękować za pracę.  BM 
zwrócił się z prośbą do radnych o podjęcie już dziś tego projektu uchwały, ponieważ należałoby 
od lipca rozpocząć działania organizacyjne, jak np.: zmiana warunków pracy i umów. Do takich 
działań najlepszy jest okres letni. 

Radna M. Krzyszkowska  zapytała ponownie, czy jakakolwiek szkoła będąca miejską jednostką 
organizacyjną  zgłaszała  na  dziś  dzień  problemy  finansowe,  czy  raczej  wszystkie  placówki 
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zmieszczą się w zaproponowanych budżetach?

BM odpowiedział, iż decyzja o propozycji utworzenia BOPO wynikała m.in. ze zgłaszanych przez 
dyrektorów placówek trudności z utrzymaniem budżetów, jakie im zostały przydzielone. Niestety 
jesteśmy dopiero  po  dokładnej  analizie  wykonania  budżetów za  I  kwartał  roku,  który nie  jest 
adekwatny do ogólnego planu rocznego, gdyż na początku roku wypłacane są trzynaste pensje, 
a budżety obciążają zwykle też inne sprawy. Dopiero wykonanie budżetów w szkołach za pierwsze 
półrocze  będzie  odpowiednim  dokumentem  do  oceny  realizacji  budżetów  w  placówkach 
oświatowych.  

Radna  Z.  Kolat  stwierdziła,  że  dla  określenia  na  bieżącej  Sesji  zobowiązań  szkół  wystarczy 
podanie informacji, z jakimi zobowiązaniami poszczególne placówki weszły w 2012 r. i musiały 
je  uregulować.  Dlatego  też  zdaniem  radnej,  że  względu  na  konieczność  uregulowania  tychże 
zaległości  w pierwszym kwartale, nie mogły mieć placówki żadnych oszczędności.  

BM wyjaśnił zgromadzonym, że doskonale zdaje sobie sprawę ze zobowiązań szkół, z którymi 
weszły szkoły w nowy rok. W związku z czym, dopiero wykonanie budżetów jednostek za całe 
półrocze,  a  nie  kwartał,  będzie  odpowiednim  momentem  na  rzetelną  ocenę.  Dlatego  też 
od uzyskanych danych z półrocza będą uzależnione dalsze działania w tym zakresie. Mimo tego 
nadmienił, że każdy doskonale wie o dalszej potrzebie oszczędzania, w związku z czym została 
zaproponowana koncepcja utworzenia BOPO, które weźmie na siebie ciężar obsługi finansowej. 

Radna  Z.  Kolat  złożyła  wniosek,  aby  udostępniono  Komisji  Spraw  Społecznych  wszystkie 
programy  oszczędnościowe  przygotowane  przez  dyrektorów  poszczególnych  szkół.  Wówczas, 
po  analizie  tych  dokumentów,  radni  będą  mieli  pełną  świadomość  o  wysokości  zobowiązań 
i  podjętych  krokach  naprawczych.  Radna  nawiązała  do  zaproponowanego  projektu  uchwały 
i  zapytała  z  jakiego  funduszu  będą  wypłacane  odprawy  dla  pracowników,  którzy  nie  zostaną 
zatrudnieni w BOPO? Jej zdaniem dyrektorzy placówek nie będą w stanie wygospodarować tych 
środków z własnych budżetów.

BM  podkreślił,  że  obecnie  czynione  są  starania  w  celu  zagospodarowania  wszystkich 
11  pracowników,  choć  niekoniecznie  w  oświacie.  Dlatego  nie  ma  potrzeby  teraz  dyskutować 
o odprawach. Niemniej jednak, aby móc rozmawiać w tym temacie z pracownikami obsługi, Rada 
Miejska  musi  podjąć  tą  uchwałę.  Zaznaczył  przy  tym,  że  odejścia  dwóch  osób  na  emeryturę 
są  planowane  wcześniej  w  ramach  budżetów  poszczególnych  szkół,  a  dyrektorzy  mają  tego 
świadomość.  Taka sytuacja  będzie  miała  miejsce w jednej  ze  szkół,  leczy dyrektor  zdaje  sobie 
sprawę, iż nie otrzyma środków specjalnych na to.

Radna M. Jaciuk nawiązała do wypowiedzi radnej Z. Kolat i stwierdziła, iż dyskusja na temat tego 
projektu uchwały powinna być przeniesiona na następną Sesję, ponieważ dopiero na bieżącej Sesji 
większość  radnych  otrzymała  dokładne  dane.  Dlatego  ciężko  jest  tak  od  razu  podjąć  decyzję 
o  utworzeniu  nowej  jednostki  organizacyjnej,  gdzie  zdaniem  Burmistrza  Miasta  większość 
z  dotychczas  zatrudnionych  w  szkołach  do  obsługi  kadrowo-księgowej  osób  będzie  pracować. 
W związku z powyższym zapytała, jaki cel ma utworzenie BOPO?

BM wyraził pogląd, iż dodatkowe wyliczenia przedstawione większości radnych na bieżącej Sesji 
nie powinny nikomu sprawiać problemu, ponieważ zgodnie z nimi utworzenie BOPO przyniesie 
oszczędności rzędu 200 tys. zł. Są to na pewno duże środki, a samo działanie jest celowe z uwagi na 
fakt, iż według posiadanych informacji do obsługi kadrowej i księgowej szkół nie jest potrzebnych 
aż tyle osób, co obecnie. Dodał przy tym, że dzięki utworzeniu tej placówki dyrektorzy nie będą 
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musieli zwalniać pracowników. Poza tym zauważył, że można wspólnie podczas posiedzeń Stałych 
Komisji  omawiać  programy  naprawcze  szkół,  ale  wniosek  po  ich  analizie  nasunie  się  jeden: 
oszczędzać w oświacie nadal musimy. Natomiast jeśli w innych jednostkach samorządowych takie 
rozwiązania się sprawdzają, to dlaczego w naszym mieście miałoby być inaczej.

Radna M. Jaciuk  stwierdziła,  że podejmowanie przez Radę tak szybko ważnych decyzji może 
w przyszłości dąć skutki negatywne. Według radnej 200 tys. zł. jest dużą oszczędnością, ale licząc 
takim sposobem, również zaniechanie kilku wydatków na promocję miasta, jak np. na organizację 
wyścigu kolarskiego, czy jarmarku świątecznego, dałoby w sumie także sporą oszczędność.

BM przypomniał, że już wcześniej sygnalizował radnym możliwość połączenia obsługi kadrowo-
księgowej i po ocenie pierwszego kwartału miał wnioskować do dyrektorów placówek o podjęcie 
takich  działań.  Po  wspólnym  stwierdzeniu  konieczności  dalszego  oszczędzania,  powstała 
propozycja  utworzenia  BOPO.  Dlatego  też  radni  nie  powinni  być  zaskoczeni  zmianami  i  taką 
propozycją oszczędzania i racjonalizacji wydatków w oświacie. Niemniej jednak to Rada Miejska 
podejmuje ostateczną decyzję czy uchwalić zaproponowaną formę oszczędności, czy nie. Natomiast 
w przypadku braku zgody na utworzenie BOPO, trzeba będzie rozważyć inne formy oszczędności, 
w tym m.in.  możliwość zwolnień kilku  osób w szkołach.  Wówczas  odpowiedzialność  za  takie 
decyzje  zostanie  scedowana  na  dyrektorów  placówek.  Wyraził  przy  tym  zdanie,  iż  nikt  nie 
powinien być zwalniany z pracy, ale należy raczej podjąć racjonalną decyzję.

Radna B. Krawiec  wyjaśniła, iż otrzymane informacje dodatkowe rozwiązały tylko niejasności 
w kwestii płac i spraw osobowych, lecz niestety nie zostały dostarczone w miarę dokładne dane 
o pozostałych wydatkach dla tej placówki, o które też wnioskowała. Zdaniem radnej ciężko będzie 
zagospodarować te osoby, które nie będą pracować w nowej jednostce. Skoro z 11 osób do tej pory 
zajmujących się obsługą kadrowo-księgową ma być zatrudnione 7, to przy zatrudnieniu kierownika 
BOPO z zewnątrz, pozostaje do zagospodarowania aż 5 osób. Radna zdaje sobie sprawę, że jakieś 
kroki  ku oszczędności  trzeba podjąć,  ale  zapytała,  czy muszą być  one podejmowane w biegu? 
Stwierdziła przy tym, że najlepiej by było odesłać przedmiotowy projekt uchwały na Stałe Komisje 
Rady Miejskiej do szczegółowego dogrania spraw i tzw. klepnięcia na następnej Sesji Rady.

Przewodniczący Rady sprecyzował wypowiedź radnej, że Rada Miejska nie klepie uchwał, ale je 
podejmuje.  Zwrócił  się  do  niej  z  prośbą  o  nie  wywoływanie  poczucia  przymusu,  że  ktoś  ma 
na  szybkiego  podejmować  tak  ważne  decyzje.  Poinformował  przy tym,  że  zestawienie  danych 
przygotowanych do projektu na wniosek radnej B. Krawiec zostało dziś skserowane pozostałym 
radnym,  ponieważ  zapoznanie  się  z  nimi  może  pomóc  niektórym  radnym bardziej  świadomie 
podjąć decyzję w sprawie BOPO. Podkreślił  przy tym, że żaden radny przed obecną Sesją nie 
zwracał  się  więcej  o  przedstawienie  szczegółowych  wyjaśnień.  Na zakończenie  dodał,  że  jeśli 
któryś z radnych nie życzy sobie dostarczania takich danych, to będzie brane to pod uwagę przy 
następnych Sesjach. 

Następnie doszło do ostrej wymiany zdań między radną B. Krawiec, a Przewodniczącym Rady.

Radna M. Białecka-Polak zapytała, czy Burmistrz Miasta rozmawiał w tym temacie z dyrektorami 
placówek  oświatowych,  a  jeśli  tak  to  jakie  było  ich  zdanie  na  temat  proponowanych  zmian? 
Zdaniem radnej, pozytywny stosunek dyrektorów do zaproponowanych zmian pomógłby niektórym 
radnym w podjęciu odpowiedniej decyzji w tej sprawie.  

BM odpowiedział, że spotykał się z każdym z dyrektorów placówek oświatowych. Żaden z nich nie 
przeciwstawiał się pomysłowi utworzenia BOPO, ale też żaden z nich nie miał pomysłu na inne 
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rozwiązanie problemu. Największa zgoda podczas spotkań dotyczyła konieczności oszczędzania. 
Sami dyrektorzy również mieli podczas dyskusji różne rozterki, tak jak radni na dzisiejszej sesji. 
Jednak najwięcej zapytań dotyczyło kwestii, czy ktoś z obsługi kadrowo-księgowej nie straci pracy. 
Natomiast  po  tłumaczeniach  o  sposobie  zagospodarowania  pracowników,  wszyscy  przyjęli 
wyjaśnienia z satysfakcją.

Radna  M.  Krzyszkowska  nawiązała  do  wypowiedzi  radnej  B.  Krawiec  i  poinformowała 
zgromadzonych,  że  podczas  środowego  posiedzenia  KGKiM  Kierownik  Wydziału  też  nie  był 
przygotowany  do  przedstawienia  szczegółowych  obliczeń,  na  wiele  pytań  nie  umiał  udzielić 
rzetelnej odpowiedzi, a w części nawet mijał się z tym, co przedstawiał dziś na Sesji Burmistrz 
Miasta.  Samo  zaś  spotkanie  skończyło  się  bardzo  nieprzyjemnie,  a  posiadane  uzasadnienie 
do projektu uchwały nie było w ogóle podpisane. Dopiero dzięki informacjom udzielonym radnej 
B. Krawiec na pisemny wniosek, pozostali radni mogli trochę bardziej szczegółowo zapoznać się 
z  przedmiotowym  projektem  uchwały.  Według  radnej  w  niektórych  kwestiach  pojawiają  się 
rozbieżne stanowiska między Burmistrzem Miasta a radnymi, tak jak w przypadku pytania radnej 
Z.  Kolat  o odprawy,  gdzie  Burmistrz  stwierdził,  iż nie  ma obecnie  mowy o odprawach.  Radna 
zapytała  jak jest to możliwe w sytuacji zatrudnienia w nowej placówce tylko 7 osób, z 11 obecnie 
zajmujących się tym tematem? Przecież nie trzeba się spieszyć z podjęciem tej uchwały co można 
zrobić za tydzień, dwa w celu wyjaśnienia wszystkich szczegółów i omówienia wyliczeń. 

Radna Z.  Kolat  stwierdziła,  że  Komisja  Spraw Społecznych  po  otrzymaniu  projektu  uchwały 
o utworzeniu BOPO była bardzo zaskoczona brakiem uzasadnienia do niego. Dopiero prośba radnej 
u Sekretarza Miasta o dostarczenie uzasadnienia pozwoliła na jego przygotowanie. Zauważyła przy 
tym, że we wcześniejszych latach nie zdarzało się, aby tak ważne projekty nie miały uzasadnienia. 
Radna  poczuła  się  trochę  zlekceważona  przez  projektodawcę  takim  zachowaniem 
i niedostarczeniem niekompletnego projektu uchwały.

Radna  R.  Komorowska  poinformowała  zgromadzonych,  że  Gmina  Wiejska  ok.  10  lat  temu 
utworzyła taką właśnie placówkę obsługową, która zdała egzamin. Dziś wszyscy są zadowoleni 
z wprowadzonego rozwiązania, więc nie widzi powodu, dlaczego Kamienna Góra nie miałaby się 
na tym wzorować. Według radnej tematem odpraw nie powinni się zajmować radni, ponieważ jeśli 
komuś  się  będzie  ona  należała  to  musi  ją  otrzymać.  W  przypadku  odmowy  zawsze  osoba 
poszkodowana może skierować sprawę do sądu. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby radni przeszli do głosowania nad uchwałą, jeśli nie mają 
nic  nowego  do  dodania.  Jego  zdaniem  materia  zaczyna  ulegać  zmęczeniu,  a  sami  radni  się 
powtarzać.

Radna M. Jaciuk podziękowała radnej B. Krawiec za to, że dzięki jej wnioskowi pozostali radni 
mogli  otrzymać  dodatkowe  szczegółowe  informacje  o  planowanych  oszczędnościach  z  tytułu 
utworzenia nowej placówki.

Nikt  więcej  z  radnych nie  wniósł  uwag ani  zapytań,  w związku z  czym  Przewodniczący RM 
zarządził głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska w Kamiennej Górze przy 15 głosach „za”, 
5 „przeciw” i  1 „wstrzymującym się” podjęła  Uchwałę Nr XXII/128/12 w sprawie utworzenia 
gminnej  jednostki  organizacyjnej  pod  nazwą  Biuro  Obsługi  Placówek  Oświatowych  Gminy 
Miejskiej Kamienna Góra – zał. Nr 9 do protokołu.

Salę obrad opuścił radny J. Gorczyca (pozostało 20 radnych).  
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Ad.8.  Podjęcie  uchwały    zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy   
finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Pani Iwona Pazgan.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za”  podjęła Uchwałę Nr XXII/129/12 zmieniającą  uchwałę 
w sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy finansowej  Gminy Miejskiej  Kamienna Góra –  zał. 
Nr 10 do protokołu.

Salę obrad opuściła bez uzasadnienia radna M. Jaciuk (pozostało 19 radnych).  

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2012 rok

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Pani Iwona Pazgan.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy  20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXII/130/12  w  sprawie  zmian 
w budżecie miasta Kamienna Góra na 2012 rok – zał. Nr 11 do protokołu.

Ad.10. Sprawy różne

Radna  Regina  Komorowska zwróciła  się  z  prośbą o  podjęcie  rozmów z  Zarządem Powiatu, 
w celu rozwiązania problemu braku barierek zabezpieczających wysokie skarpy nad rzeką Bóbr, 
wzdłuż  ul.  Wiejskiej  i  ul.  M.  Fornalskiej  /niniejsze  drogi  są  w  zarządzie  Powiatu 
Kamiennogórskiego/.  Jest  to  ogromne  zagrożenie  dla  mieszkańców  tej  części  miasta, 
w szczególności dla dzieci. Przez brak tych barierek, głównie w najniebezpieczniejszym odcinku 
na wysokości piekarni przy ul. M. Fornalskiej, zginęły już 4 osoby. 

BM odpowiedział na wnioski i zapytania radnych, tj.: 

Radnej R. Komorowskiej:
1. Prośba potraktowana jako interwencja, którą przyjęto do rozpatrzenia.

Radnej B. Krawiec:
1. Mimo zgłaszanej kilkakrotnie prośby przez radną, jak do tej pory nie została jeszcze podjęta 

decyzja w sprawie montażu dwóch lamp przy ul. Polnej, ponieważ wiąże się to z pewnymi 
wydatkami finansowymi.

2. Temat przyjęty do szczegółowego zapoznania się i wyjaśnienia.
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Radnej M. Krzyszkowskiej:
1. Na chwilę obecną nie jest nic wiadomo, aby boiska sportowe „Orlik 2012” były w czasie 

wakacji nieczynne. Prawdą jest zaś to, że ich funkcjonowanie jest w połowie finansowane 
z  budżetu  Gminy  Miejskiej,  a  w  połowie  ze  środków  zewnętrznych.  Niemniej  jednak 
na chwilę obecną Szkolny Związek Sportowy podjął decyzję o dalszym dofinansowywaniu 
utrzymania boisk sportowych. Dlatego przez takie zapewnienie można zrozumieć, iż „Orliki 
2012” będą nadal funkcjonowały. Natomiast w Szkole Podstawowej Nr 1 istnieje problem 
z ochroną kompleksu boisk. Dyrektor SP Nr 1 sygnalizowała już ten problem, który niestety 
wiąże się koniecznością przekazania na ten cel dodatkowych pieniędzy. 

2. Oczywiście, w okresie wakacji przedszkola publiczne będą czynne dla dzieci.  
3. Szkoły podstawowe i gimnazja nie złożyły jeszcze sprawozdań z wykonania budżetów za I 

półrocze 2012 r. Jak złożą odpowiednie dokumenty, wówczas będzie można ocenić jak są 
realizowane  poszczególne  wydatki  w  szkołach.  Natomiast  niektórzy  dyrektorzy  szkół 
sygnalizowali  możliwość  pojawienia  się  braków  finansowych,  ale  na  dzień  dzisiejszy 
oficjalnych danych i wyliczeń nie posiadamy.

Radna M. Krzyszkowska zwróciła się z prośbą do Sekretarza Miasta o szczegółowe wyjaśnienie 
i  uzasadnienie  wydatkowania  tak  znacznych  kwot  pieniędzy  na  organizację  różnych  imprez 
promocyjnych w roku ubiegłym.

Sekretarz Miasta Pan Arkadiusz Wileński  odpowiedział, że na kwotę 16 tys. zł. za organizację 
wyścigu kolarskiego Bałtyk-Karkonosze Tour składały się trzy przejazdy kolarzy wokół miasta, 
umiejscowienie  mety  etapu  w  Kamiennej  Górze  oraz  promocja  w  mediach.  Poinformował 
zgromadzonych,  że  jest  to  drugi  po  Tour  de  Pologne  najbardziej  prestiżowy  wyścig  kolarski 
w Polsce,  gdzie  w peletonie  jechało kilkanaście  zawodowych grup kolarskich.  Dla porównania 
dodał, że np. Jelenia Góra za organizację mety etapu wyścigu Tour de Pologne w roku bieżącym 
będzie musiała wydać blisko 1 mln. zł. 

Radna M. Krzyszkowska wyraziła zrozumienie dla takiego uzasadnienia oraz dodała, iż promocja 
wyścigu wśród samych Kamiennogórzan była znikoma ze względu na brak chociażby 2-3 banerów 
ustawionych przed wyścigiem w mieście. Ponadto zwróciła się z prośbą o szersze propagowanie 
takich imprez, aby uniknąć w przyszłości dezinformacji. 

Sekretarz  Miasta  wyjaśnił,  iż  dobrą  frekwencję  wśród  mieszkańców  miasta  najbardziej 
pokrzyżowało gwałtowne załamanie pogody i pojawienie się oberwania chmury. Wówczas zaczęto 
rozważać nawet opcja przerwania wyścigu, ale kierownictwo nie przychyliło się do tego pomysłu 
i sam wyścig został dokończony. Poinformował przy tym, że ze względu na oszczędności Gmina 
Miejska Kamienna Góra zrezygnowała w roku bieżącym z ponownej organizacji etapu wyścigu 
kolarskiego. 

Radna M. Krzyszkowska zwróciła się z prośbą o przedstawienie szczegółowo kwoty jaka została 
przekazana  przez  Urząd  Miasta  na  współorganizację  z  Zespołem  Szkół  Zawodowych 
i Ogólnokształcących Jarmarku Świątecznego.

Sekretarz Miasta wyjaśnił,  że ze względu na oszczędności w roku ubiegłym został rozwiązany 
Wydział Promocji Urzędu Miasta, który m.in. zajmował się organizacją takich imprez. Natomiast 
pracownicy tegoż wydziału obecnie nie pracują już w Urzędzie Miasta, a ich obowiązki zostały 
rozdzielone  na  kilka  osób  w urzędzie,  oraz  kilku  pracowników z  Centrum Kultury  i  Muzeum 
Tkactwa.  Dlatego  też  odpowiedź  na  zadane  przez  radną  pytanie  zostanie  udzielona  pisemnie 
w najbliższym czasie.
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Radna M. Komorowska zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie powodu zmniejszenia się podatku 
od osób fizycznych,  w związku z  podjętą  na dzisiejszej  sesji  uchwałą  o zmianach w budżecie 
miasta. Zapytała, czy takie zmniejszenie wynika z braku przekazania przez Ministerstwo Finansów 
należnych pieniędzy, czy raczej ze zmniejszenia zatrudnienia w Kamiennej Górze?

Skarbnik  Miasta  wyjaśniła,  iż  ustawowo  zmniejszył  się  procent  środków  przekazywanych 
gminom z tego tytułu. Wcześniejszy pułap został ustalony na podstawie informacji z Ministerstwa, 
która była oparta o projekt budżetu Państwa na 2012 rok. Natomiast zmniejszenie wprowadzone 
na  bieżącej  sesji  uchwałą  Rady  Miejskiej  zostało  podyktowane  ostateczną  informacją 
z Ministerstwa Finansów, którą otrzymaliśmy po uchwaleniu budżetu Państwa na 2012 rok.

BM odpowiedział ponadto na ostatnie z pytań zadanych we wnioskach i zapytaniach, tj:

Radnemu W. Sobiechowskiemu:
1. Po  przeprowadzonej  wspólnie  z  radnym  w  roku  ubiegłym  wizji  lokalnej  skarpy  przy 

ul. Ptasiej stwierdzono, iż prace ziemne na tym terenie powinien zostać wykonane. Ponadto 
sam osobiście zlecił Prezesowi Spółki Mieszkaniowej konieczność wykonania tychże robót. 
Dobrze się stało, że radny sam dopytywał w tej sprawie  u źródła, lecz na chwilę obecną nie 
wie kto mógł takiej błędnej informacji udzielić. Niemniej jednak na chwilę obecną nie ma 
żadnych sygnałów, że skarpa ta nie zostanie wykonana,  ale wszystko będzie wyjaśnione 
bezpośrednio w rozmowie z Prezesem Spółki Mieszkaniowej.

Ad.11. Zamknięcie Sesji

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady zamknął  XXII  Sesję  Rady  Miejskiej 
w Kamiennej Górze w dniu 14 czerwca 2012 r.

Protokołował:
Arkadiusz Rymer

     Przewodniczący Rady
/-/ mgr Andrzej Mankiewicz
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